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Informatie van de fractie 
 

Het einde van het jaar is in zicht 
 

Met het einde van het jaar in zicht, moet 
er altijd nog veel geregeld en gedaan 
worden. De agenda van de raadsleden 
loopt richting het kerstreces, zoals 
gewoonlijk, behoorlijk vol.  

 
Er moeten nog 
diverse 
raadsbesluiten 
genomen worden, 
allerlei instanties 
houden informatie-
sessies, 

uitnodigingen om seminars en webinars 
bij te wonen zijn aan de orde van de dag 
en tot slot natuurlijk de diverse 
kerstbijeenkomsten. 
 
Als partij/fractie is het van belang om 
zoveel als mogelijk je gezicht te laten zien, 
dus is er bijna altijd minstens één iemand 
van Gemeentebelangen aanwezig. 
 
Wat hebben wij vanaf de zomer zoal 
gedaan? 
Zodra de blaadjes vallen, dan weten de 
raadsleden: het is tijd voor de begroting. 
Al vrij snel na het zomerreces wordt de 
concept-begroting bekend gemaakt. Hét 
moment voor de raadsleden om zich te 
verdiepen in een 108-pagina’s tellend, niet 
altijd even makkelijk leesbaar,  document.  
De begroting bevat de uitwerking van de 
kadernota die in juli van dit jaar is 
vastgesteld. In de kadernota wordt 
aangegeven binnen welke (financiële) 
kaders, volgens de raad, het college beleid 

mag ontwikkelen 
voor het 
volgende jaar en 
de 3 
daaropvolgende 
jaren. Vervolgens 
biedt het college 
in het najaar de 
begroting aan, 
waarna de raad niet alleen controleert of 
aan de gestelde kaders is voldaan, maar 
maakt dan ook gebruik van de 
mogelijkheid om wijzigingen door te 
voeren (gewoonlijk via moties en 
amendementen). 
Kortgezegd stellen we met de kadernota 
de financiële spelregels op en met de 
begroting gaan we kijken of de plannen 
conform deze spelregels zijn opgesteld. 
 
De drukke begrotings-periode is bezegeld 
in de besluitvormende raadsvergadering 
van 4 november a.s. (op pagina 4, meer 
details over de begroting). 
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Burgerlid 
Het eerste burgerlid van 
Gemeentebelangen is 
vanaf 21 oktober een 
feit. Gwen Harleman is 
in de raadsvergadering 
benoemd en mag nu 
namens 
Gemeentebelangen 
optreden in de 
beeldvormende en 

oordeelsvormende vergaderingen. 
 
Een burgerlid heeft een gelijkwaardige 
positie als een raadslid, immers beiden 
krijgen dezelfde informatie, met dien 
verstande dat zij/hij niet gekozen is en ook 
geen stemrecht heeft in de 
besluitvormende vergadering.  
Een burgerlid kiest meestal één of 
meerdere thema’s uit waar zij/hij zich in 
verdiept en zodra er een raadsbesluit 
voorbij komt met dit thema, dan wordt 
samen met de fractie-woordvoerder op 
dat thema, een strategie uitgestippeld, de 
oordeelsvormende (en eventueel 
beeldvormende) vergadering bijgewoond 
en vervolgens een advies aan de fractie 
gegeven. 
 
Voordeel is dat een burgerlid zich enkel 
hoeft bezig te houden met de gekozen 
thema’s en dus veel minder tijd kwijt is 
dan een raadslid. Een burgerlid kan 
daarmee de fractie gedeeltelijk ontlasten 
(op dit thema) maar vooral haar/zijn stem  
laten horen binnen de gemeenteraad. 
Ook voor mensen met ambitie om de 
gemeenteraad in te gaan kan het 
burgerlidmaatschap een mooie opstap 
zijn. 
 

Enkele speerpunten van de afgelopen 
maanden: 

• Geld wat niet nodig is, niet in 
allerlei potjes stoppen 
De gemeente ontvangt geld voor 
de opvang van Oekraïners en in het 
algemeen is (was) dit meer dan 
nodig is voor de daadwerkelijke 
opvang. Het geld wat overblijft 
werd tot voor kort in een potje 
gestopt met het label 
‘ontheemden-opvang’. Op 1 juli 
hebben we mee ingestemd met 
een amendement dat middelen die 
over zijn gebleven vanwege de 
opvang van ontheemden 
(Oekraïners) niet in een apart 
‘potje’ te bewaren maar in de 
algemene spaarpot te stoppen.  
Het doel hiervan is om 
niet allerlei potjes in te 
stellen waar geld in zit, 
dit maakt het geheel 
erg onoverzichtelijk en 
ook minder goed 
controleerbaar voor de 
raad. 
 

• De dijkversterking en 
alle bijkomende 
gevolgen 
We hebben ingestemd 
met de motie om de 
inwoners te steunen 
wat betreft de effecten 
op de woonomgeving 
die de dijkversterking 
met zich mee brengt. 
Zoals ongetwijfeld bekend is, 
wordt vanaf de zomer 2025 de 
IJsseldijk in onze gemeente 
versterkt. Een traject wat minstens 
7 jaar loopt en waar veel inwoners 
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en bedrijven direct overlast van 
gaan ervaren. Nu is overlast niet te 
voorkomen, maar de betrokken 
inwoners en ondernemers voelen 
zich nogal overvallen hoe de 
uitvoering plaats gaat vinden. 
Kortgezegd heeft IJsselwerken 
meer oog voor de technische 
uitvoering dan de effecten op en 
zorgen over de woonomgeving. 
Het college (en dus de gemeente) 
staat inwoners en ondernemers 
actief met raad en daad bij en met 
deze motie heeft de gemeenteraad 
opgeroepen zo mogelijk nog een 
tandje bij te schakelen en daarmee 
ook de steun aan de betrokkenen 
uitgesproken. 
 

• Inwoners die uit de schuldsanering 
komen 
Gemeentebelangen heeft een 
motie ingediend waarin het college 
wordt opgeroepen om mensen die 
de schuldsanering succesvol 
hebben afgerond, de BKR-
registratie te verkorten van 5 jaar 
naar 6 maanden. Deze mensen 
kunnen dan significant sneller weer 
nieuwe stappen in hun leven 
zetten. Als iemand in de schulden 
is terecht gekomen en die komt in 
de schuldsanering dan is, vaak na 
een paar jaar, de (verkleinde) 
schuld afbetaald en kan iemand 
met een schone lei beginnen. 
Echter deze mensen blijven nog 
wel 5 jaar lang geregistreerd staan 
bij de BKR. Kortom ze kunnen geen 
hypotheek krijgen of soms wordt 
hun zelfs een telefoonabonnement 
geweigerd. Met deze motie 
kunnen mensen sneller hun leven 

weer oppakken. Het risico tot 
terugval is iets groter, maar ook na 
de aflossing van de schulden 
krijgen ze nog begeleiding.  
 

• Locatie besluit asielzoekers 
Gemeentebelangen heeft een 
amendement ingediend bij de 
behandeling van het 
‘handelingskader vluchtelingen’. 
Met dit amendement hebben we 
er voor gezorgd dat de keuze van 
een locatie voor opvang van 
asielzoekers wordt vastgesteld 
door de gemeenteraad en niet 
door het college van Burgemeester 
en Wethouders. We kennen 
allemaal de ophef in gemeenten 
(er worden zelfs raadsleden met 
vuurwerk voor bekogeld) als er een 
locatiekeuze voor opvang van 
asielzoekers bekend wordt 
gemaakt. Wij zijn van mening dat 
wij als raadsleden dit besluit 
moeten nemen, wij zijn de 
volksvertegenwoordigers, wij 
zitten namens onze inwoners in de 
raad, dan moeten we ook moeilijke 
beslissingen durven en kunnen 
nemen, maar vooral ook kunnen 
en willen uitleggen.  
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Zuinigheid met vlijt 

De gemeente 
moet niet alleen 
op de kleintjes 
letten, maar komt 
zelfs geld tekort. 
Dit komt doordat 
het rijk de 
gemeenten 
allerlei taken toebedeeld waar geen of te 
weinig financiële middelen tegenover 
staan.  
In dat kader heeft Gemeentebelangen  het 
volgende gedaan, om te bezuinigen en 
meer inkomsten binnen te halen, zonder 
de inwoners en/of ondernemers zwaarder 
te belasten: 
Met de kadernota hebben we moties  
(mee) ingediend om: 

- De sta- en liggelden 
aan de Loswal in 
Wijhe te verhogen 
tot marktconforme 
waarden 
- Het liggeld voor de 
horecaboot in Wijhe 
te verhogen naar 

marktconforme/passende waarde 
- De leges (huwelijken, aanvraag 

bouwvergunning, etc) zijn niet 
kostendekkend, kortom bij elke 
aanvraag moet geld bij. 
Gemeentebelangen heeft gevraagd 
om deze te verhogen, dan is het 
wellicht nog niet kostendekkend, 
maar dan is het gat minder groot. 
Opmerking: de leges voor kleinere 
verbouwingen blijven naar 
verhouding laag. 

- De loonkosten van de gemeente 
Olst-Wijhe te bevriezen (op CAO-
aanpassingen na) en het 

percentage van inhuur van extern 
personeel te beperken tot minder 
dan 19%. 
Er moet bezuinigd worden en 
inhuur van personeel is veel 
duurder dan werknemers 
aannemen. Dus hiermee wordt de 
organisatie gedwongen zeer 
selectief om te gaan met inhuur. 
Het moet gezegd worden dat 
inhuur niet altijd te voorkomen is, 
bv bij tijdelijke projecten of als er 
een vacante functie nog niet is 
ingevuld. 

- Een amendement ingediend dat 
een extra werknemer voor 
invoering van de omgevingswet 
niet structureel aan te nemen, 
maar voor de jaren 2025-2026, om 
daarna de noodzaak te kunnen 
herzien. 
 

De effecten van deze moties en 
amendementen zien we al terug in de 
begroting van de komende jaren. Hiermee 
is het mede dankzij Gemeentebelangen 
gelukt dat we met interne bezuinigingen 
en het meer kostendekkend maken van 
bijvoorbeeld de leges voor grotere 
bouwprojecten, voor 2025 een sluitende 
begroting hebben. 
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De denktank 
 
In de zomer 2021 is de denktank van 
Gemeentebelangen opgericht.  
Op dat moment zaten er alleen enkel 
(toekomstige) fractieleden en de wethouder 
bij elkaar, waarbij er werd gebrainstormd over 
het verkiezingsprogramma voor 2022-2026, 
die vervolgens ook door deze groep is 
geschreven. 
 
Sinds dit jaar hebben we de denktank 
uitgebreid en is het inmiddels een gezellige, 
maar toch constructieve bijeenkomst 
geworden, waarbij we kwesties en thema’s die 
binnen onze gemeente spelen bespreken. 
 
Daarbij wordt eerst enige achtergrond 
gegeven, door het fractielid wat 
woordvoerder op dit thema is en vervolgens 
ontstaat er bijna altijd een mooie, levendige, 
maar ook respectvolle discussie. 
Deze avonden zijn zeer zinvol voor de fractie 
om uiteindelijk een oordeel te vormen over de 
betreffende kwestie. 

 
Zo hebben we b.v. gesproken over opvang van 
vluchtelingen, hoe gaan we om met 
stoppende boeren en vooral met de 
bestemming van het 
erf, is een 
dubbelspoor 
gewenst voor Olst-
Wijhe, 
verkeersveiligheid in 
de gemeente, wat is 
gewenst qua woningbouw, etc. 
 
Kortom onderwerpen die leven in de dorpen 
en kernen, en die direct met de leefbaarheid 
van ons en onze inwoners te maken hebben. 
 
De eerstvolgende denktank-avond is op  
5 februari 2025. Wij hopen je daar (weer) te 
zien! 
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Ter verduidelijking, enkele begrippen uitgelegd:. 

 

Motie=Een verzoek van de raad aan het college om iets wel of iets juist niet 

te doen.  Bv de vraag om de BKR-registratie te verkorten, gaat via een motie 

of een motie om te vragen om een extra wijkagent. In principe mag het 

college een motie naast zich neer leggen, maar dit gebeurt zelden tot nooit, 

maar het zou kunnen dat een motie niet uitvoerbaar is. 

Amendement=Een ‘harde’ aanpassing van een raadsvoorstel. Dit is een 

wijziging van het voorstel die onherroepelijk is. Voorbeeld: het college stelt 

voor een onderzoek te doen naar woningbouw op de Noordmanshoek, maar 

via een amendement wordt dat voorstel gewijzigd naar een minimaal aantal 

woningen wat vereist is. 

Raadsvoorstel=Een voorstel van het college aan de raad om een besluit te 

nemen over een bepaald onderwerp. Bijvoorbeeld: het aanpassen van een 

bepaalde verordening. 

Toezegging=De burgemeester of één van de wethouders belooft, nav 

gestelde vragen of tijdens het raadsdebat, iets te doen of aan te passen. 

Omdat de raadsvergadering altijd wordt opgenomen, is een toezegging terug 

te horen en kan er later naar verwezen worden. 
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Informatie van het bestuur 
 

Wij zijn dringend op zoek naar bestuursleden! 

Het bestuur van Gemeentebelangen zorgt 

ervoor dat de vereniging goed functioneert.  

Dat zijn de gebruikelijke taken, zoals o.a. het 

bijhouden van de financiële– en 

ledenadministratie, innen van contributie, 

organiseren van de jaarlijkse BBQ en 

natuurlijk het uitschrijven van de jaarlijkse 

ALV, maar ook het actualiseren van de 

statuten en het huishoudelijk reglement en 

natuurlijk het opstellen van de 

kandidatenlijsten. En dat laatste gebeurt 

alweer in het najaar van 2025, want in maart 

2026 zijn er verkiezingen. 

De werkzaamheden zijn minimaal vergeleken 

met een gemiddelde vereniging, maar we 

willen wel graag bestuursleden die ook mee 

willen denken aan een strategie hoe 

Gemeentebelangen zich kan profileren, met 

welke thema’s we de verkiezingen in moeten 

gaan en hoe we nieuwe leden voor 

Gemeentebelangen kunnen vinden. 

 

Wil je informatie over een bestuursfunctie of 

ken je iemand die wellicht interesse heeft, 

meld je dan bij Rietje Kuipers, per mail: 

r.kuipers@gb-olstwijhe.nl of telefonisch op: 

06-48529264 

 

 

Lidmaatschap van Gemeentebelangen 

Voor slechts € 10,- per jaar ben je lid van 

Gemeentebelangen. Daarvoor wordt je 

uitgenodigd bij de jaarlijkse BBQ, maar 

natuurlijk kun je  ook je stem laten horen op 

de ALV en kun je aanschuiven bij de 

fractievergaderingen van Gemeentebelangen 

en meediscussiëren bij thema’s die spelen 

binnen onze gemeente. 

Als je nog geen lid bent, of je kent mensen die 

graag lid willen worden van 

Gemeentebelangen meldt je dan bij Rietje 

Kuipers (r.kuipers@gb-olstwijhe.nl)

 

 

 

 

mailto:r.kuipers@gb-olstwijhe.nl
mailto:r.kuipers@gb-olstwijhe.nl


NIEUWSBRIEF Gemeentebelangen december 2024 nr. 2 
  

 

 
 

 
8 
 

 

 

 

 

 

Het bestuur en de fractie van 

Gemeentebelangen wenst iedereen hele 

fijne feestdagen en een gezond en 

gelukkig 2025 toe! 
 

 

 

 


